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در گفت و  گوى قدس با تك رقمى هاى كنكور 97 استان عنوان شد

شاگرد اول هاى خراسانى، فرارى از كلاس كنكور!
ا��خار

هاشم رســائى فر    ديروز براى كنكورى ها 
روزى جــذاب و پر خبر بود. روزى كه شــاگرد 
اول هــاى كنكــور 97 معرفى شــدند و تكليف 
آن هايى كه انتظار داشــتند خودشان را در بين 
نفرات برتر ببينند مشــخص شــد. ديروز البته 
براى دانش آموزان كنكورى خراســانى نيز روز 
خاصــى بود چرا كــه 5 رتبــه از رتبه هاى تك 
رقمى شــاگرد اولى هاى كنكور براى دانش آموز 
اين استان بود ســهم قوچان از اين رتبه ها رتبه 
اول كنكور تجربى توسط اميررضا براتى بود، على 
عبــداالله زاده دانش آموز تربت حيدريه با 2 رتبه 
اول و دومى در رشته هاى تجربى و زبان در بين 
همه شاگرد اول هاى كنكور ركورد شكنى كرد و 
اميرحسين زارع دانش آموز بيرجندى به عنوان 
رتبه هفتم كنكور گروه علوم تجربى و سرانجام 
سيد شايان شجاعى دانش آموز مشهدى بود كه 
توانست هشتم كنكور تجربى شود و در بين تك 

رقمى هاى كنكور 97 قرار بگيرد. 

 خانه مان منفجر شد
اميررضا براتى، شاگرد اول و دارنده رتبه نخست 
كنكور تجربى كه ساكن شهرستان قوچان است 
در مورد اينكه آيا فكرش را مى كرد كه بتواند اين 
رتبه را كسب نمايد به خبرنگار ما گفت: بله. چون 
همه چيز در اختيار خودم بود و مى دانستم كنكور 
را چگونه پشت سرگذاشته ام تا حدود زيادى پيش 
بينى مى كردم نتيجه اى كه به دســت مى آورم، 

همين باشد.
او كه به قول خودش از طريق زير نويس شــبكه 
خبر مطلع شده اســت كه نفر اول كنكور شده 
است در اين باره اظهار داشت: قبل از اين به هيچ 
وجه اطلاع نداشــتيم، اما وقتى به اتفاق خانواده 
اسمم را در زير نويس شبكه خبر ديديم به يكباره 
خانه مان از خوشحالى منفجر شد و از اين بابت 
خيلى خوشحال شــديم البته كه خستگى اين 
يكى دو ســالى كه تلاش زيادى كــردم از تنم 
خارج شــد. اميررضا براتى كه پدر و مادرش هر 
دو فرهنگى هستند با اشاره به اينكه حمايت ها 
و همراهى هاى پدر و مادرم در كنار تلاشــى كه 
داشتم من را به اين موفقيت رساند، عنوان كرد: 
منابع مطالعه ام كتاب هاى درســى و آزمون هاى 
آزمايشى بوده است و به هيچ وجه در كلاس هاى 

كنكور شركت نكرده ام، نه امسال و نه سال هاى 
دوم و سوم دبيرستان، هيچ وقت به اين كلاس ها 
اعتقاد نداشتم. وى همچنين تحصيل در رشته 
پزشكى دانشگاه تهران را براى آينده خود برگزيده 
است و اميدوارى زيادى دارد كه در آينده موفقيت 
هايى را كه در عرصه تحصيل و كنكور به دست 

آورده را در تحصيلات تكميلى تكرار نمايد.

 تيم پزشكى خانواده شجاعى تكميل شد!
و اما ســيد شايان شــجاعى يكى ديگر از دانش 
آموزان موفق كنكورى خراسان رضوى كه توانست 
در بين شاگرد اول هاى كنكور تجربى رتبه هشتم 
را به دست آورد به خبرنگار ما گفت: روز كنكور 
بعد از اينكه به خانه برگشتم خيلى اميدوار نبودم 
كه بتوانــم رتبه جالبى كه خــودم انتظارش را 
داشــتم كسب نمايم، اما بعد از اينكه در گروهى 

كه دوستانم از جمله آقاى براتى كه رتبه اول را به 
دست آورد هركدام از ما درصدهايى را كه احتمال 
مى داديم زده ايم مطرح كرديم اميدهايم زنده شد 
و خوشحال بودم كه با اينكه كنكور امسال خيلى 
دشــوار بود مى توانم رتبه خوبى كسب نمايم. او 
در مورد گروهى كه در شــبكه هاى اجتماعى با 
ساير دوستانش تشــكيل داده بودند، گفت: من 
در اين گروه كه آقاى قاسمى نژاد يكى از نفرات 
برتر ســال هاى قبل تشكيل داده بود با خيلى از 
دوستانم آشنا شدم و همان طور كه گفتم با آقاى 
براتى هم در اين گروه آشنايى پيدا كردم. شجاعى 
كه در خانــواده اى زندگى مى كنــد كه پدرش 
پزشك، مادرش ماما و برادر بزرگ ترش دانشجوى 
دندانپزشــكى اســت درخصوص حضورش در 
كلاس هاى كنكور اظهار داشت: به هيچ وجه به 
كلاس كنكور اعتقاد نداشتم.فقط با اصرار پدر و 

مــادر آن هم براى درس فيزيك به كلاس رفتم. 
وى در پاســخ به اين پرسش كه از رتبه اى كه به 
دست آورده اى رضايت دارى به خبرنگار ما گفت: 
از رتبه اى كه به دســت آورده ام راضى ام حداقل 
عدد هشت فكرمى كنم براى من كه در شهر امام 
رضا(ع) زندگى مى كنم رتبه خوش يمنى باشد، 
اما اگر يكسرى از اتفاقات مى افتاد از جمله اينكه 
مكان استقرار من در حوزه آزمون عوض مى شد و 
از داخل راهرو كه خيلى رفت و آمد بود به داخل 
كلاس منتقل مى شد، قدرى شايد تمركز بيشترى 
داشــتم و مى توانست در عملكرد من تأثير گذار 
باشد، اما با همه اين تفاســير از رتبه ام راضى ام. 
سيد شايان شجاعى همچنين در مورد انتخاب 
رشته آينده اش نيز عنوان داشت: من هم به مانند 
پدرم دوست دارم در رشته پزشكى فعاليت داشته 
باشــم و قطعاً براى آينده اين رشته برنامه ريزى 

خواهم كرد.

 روزانه تا 11 ساعت مطالعه مى كردم
اميرحسين زارع دانش آموز بيرجندى به عنوان 
رتبه هفتــم كنكور گروه علوم تجربى هم گفت: 
از ســال دوم دبيرستان به فكر كنكور بودم و در 
دوران تحصيل روزانه پنج ساعت مطالعه داشتم و 
با نزديك شدن به كنكور و در دوران جمع بندى 
مطالعه روزانه ام به 10 تا 11 ســاعت رسيد. وى 
اظهار داشت: زمان اعلام نتايج كنكور سراسرى 
از تلويزيون متوجه كسب رتبه هفتم كنكور در 
گروه تجربى شدم. وى تصريح كرد: قبل از كنكور 
به اين رتبه فكر نمى كردم چرا كه موجب مى شد 
تمركزم را از دست بدهم، اما پس از كنكور رضايت 

از آزمون و پيش بينى اين رتبه را داشتم.
زارع افزود: به هيچ كلاس آموزشى نرفتم و تنها 
در آزمون هاى پيوسته يك مؤسسه و يك آزمون 
آزمايشى شــركت كردم. وى لطف خدا، تلاش 
معلمان، پدر و مادر و خودش را رمز اين موفقيت 
عنوان كرد و گفت: به كنكورى ها توصيه مى كنم 
كه خيلى وارد مباحث حاشــيه اى و برنامه هاى 
تلويزيونى و تبليغ بيش از اندازه مؤسسات تبليغى 

نشوند و متكى به توانمندى خودشان باشند.
وى ادامه داد: تحصيل در رشته پزشكى دانشگاه 
تهران را براى آينده ام انتخــاب كرده ام اما براى 

تخصص هنوز تصميمى نگرفته ام.

در حوالى امروز2

  موفقيت پژوهشگران مشهدى 
در درمان زخم هاى عميق سوختگى

قدس: پژوهشــگران دانشــگاه علوم پزشــكى مشهد به يك 
نانوفرمولاسيون براى درمان زخم هاى عميق سوختگى در مدل 

آزمايشگاهى دست يافتند.
پژوهشگران مركز تحقيقاتى علوم دارويى پژوهشكده فناورى هاى 
نويــن دارويى دانشــگاه علوم پزشــكى مشــهد در تحقيقات 
آزمايشگاهى خود به نانوفرمولاسيونى دست يافتند كه مى توان 
به كمك آن زخم هاى عميق پوســتى ناشــى از سوختگى را با 
سرعت بالايى درمان كرد، به طورى كه اثرى از زخم باقى نماند. 
استفاده آزمايشى از اين نانوفرمولاسيون براى نمونه هاى حيوانى 
موفقيت آميز بوده است. دكتر محمد رمضانى، استاد دانشكده 
داروسازى دانشگاه علوم پزشكى مشهد و محقق اين طرح با بيان 
اينكه پانسمان زخم نقش مهمى در فرايند ترميم آن ايفا مى كند، 
گفت: هر چند هم اكنون اســتفاده از گاز براى پانسمان زخم ها 
بسيار رايج است، اما استفاده از زخم بندهاى نوين توجه بسيارى 

از محققان را به خود جلب كرده است.
وى ادامه داد: در طرح حاضر يك پانســمان نانوساختار حاوى 
داروسنتز شده است كه اســتفاده از آن علاوه بر اينكه رطوبت 
مورد نياز براى ترميم زخم را تأمين مى كند، موجب مى شود دارو 
به صورت آهســته در محل زخم آزاد شده و سرعت و كيفيت 
ترميم زخم را بهبود بخشــد. عضو هيئت علمى دانشگاه علوم 
پزشكى مشهد خاطرنشــان كرد: نتايج مثبت و اميدواركننده 
كه در مطالعات حيوانى حاصل شــده است، نشان مى دهد كه 
نانوفرمولاسيون سنتز شده مى تواند در بخش سوانح سوختگى و 
يا جهت درمان زخم هاى ديابتى براى بيماران كاربرد داشته باشد 

و كيفيت درمان اين گونه بيماران را افزايش دهد.
به گفته دكتر محمد رمضانى، هيدروژل ها ساختارهاى سه بعدى 
پليمرى هســتند كه با جذب مايعات متورم مى شوند، بنابراين 
هنگامى كه از آن ها به عنوان پانسمان استفاده مى شود، ترشحات 
زخم را جذب مى كنند و همزمان رطوبت مورد نياز زخم را نيز 
تأمين مى كنند. اين مواد به زخم نمى چسبند و زخم را در برابر 
عفونت هاى باكتريايى محافظت مى كنند و موجب كاهش درد 
بيمار مى شوند. وى ادامه داد: براى ارزيابى عملكرد نانوپانسمان 
سنتز شده از مدل حيوانى استفاده شد. بدين منظور زخم ايجاد 
و لايه هاى پوستى برداشته شد. سپس روند درمان با استفاده از 
هيدروژل خالى و هيدروژل حاوى نانوميسل هاى كوركومين آغاز 
شد و مطالعات مربوط به سرعت و كيفيت بهبود زخم در روزهاى 

4، 8 و 15 بر روى زخم انجام گرفت.
استاد دانشــكده داروســازى دانشــگاه  علوم پزشكى مشهد 
تصريــح كــرد: نانوميســل ها از كوركوميــن در برابر تخريب 
محافظت كرده و موجب رهاســازى آهســته آن در محل زخم 
مى شــوند. همچنين كاهش التهاب، تســريع در سنتز كلاژن 
در محــل زخــم و در نهايت ترميم كامل فوليكول هاى رشــد 
مــو در محل زخم را در پــى دارد. نتايج اين پژوهش در مجله
International Journal of Pharmaceutics با ضريب 
تأثير 3/649 (جلد 532، ســال 2017، صفحات 466 تا 477) 

منتشر شده است.

مديركل بنياد شهيد و امور ايثارگران
 خراسان رضوى عنوان كرد

 وجود 1200 جانباز شيعه و اهل سنت
 در تربت جام

فارس:مديركل بنياد شــهيد و امور ايثارگران خراسان رضوى 
گفت: تربت جام براى حفظ انقلاب، 630 شهيد و يك هزار و 200 
جانباز شــيعه و اهل سنت را تقديم انقلاب اسلامى كرده است. 
حجت الاســلام حسين معصومى در همايش بزرگ خانواده هاى 
معظم شــهدا، جانبازان و ايثارگران اين شهرستان كه در بنياد 
شهيد تربت جام برگزار شد؛ با اشاره به سخن شهيد آوينى، گفت: 
شــهادت تنها لايق شهدا و اجر و مزد جهاد است. وى همچنين 
با اشــاره به مطالبات جانبازان زير 20 درصد؛ گفت: اين گروه از 
جانبازان، مشــكل درمان ندارند و از سهميه 5 درصدى اشتغال 
اســتفاده مى كنند، همچنين، با اولويت، وام مسكن به آنان ارائه 
مى شود و همچنان منتظر مصوبات مجلس براى رفاه اين عزيزان 
هستيم. مديركل بنياد شــهيد و امور ايثارگران خراسان رضوى 
گفت: تربت جام براى حفظ انقلاب، 630 شهيد و يك هزار و 200 
جانباز شيعه و اهل سنت را تقديم انقلاب اسلامى كرده است. در 
ادامه اين مراسم، مشاور استاندار خراسان رضوى در امور ايثارگران 
با اشاره به نشست صميمى با ايثارگران؛ خاطرنشان كرد: در بحث 
اشتغال فرزندان ايثارگران، به دليل محدوديت ها و ابزارهاى قانونى 
براى جذب آنان از حقوقشان، استاندارى و مديران اجرايى الزامات 
قانون را رعايت مى كنند  و به دستور استاندار اگر انحرافى صورت 

گيرد به موقع جلوى آن گرفته و حق ادا مى شود.
وجود مشــكلات بسيار در حوزه اشــتغال و معيشت 

جانبازان تربت جام
در ادامه اين مراسم، امام  جمعه تربت جام نيز با تشريح مطالبات 
و دغدغه هاى ايثارگران اين شهرستان؛ گفت: در حوزه معيشت 
و اشــتغال برخى از جانبــازان، خانواده هاى شــهدا و ايثارگران 
مشــكل دارند ، به عنوان مثال، جانبازان زير 20 درصد كه در اثر 
گذشت زمان، آثار جنگ  بيشــتر در وجودشان تاثير مى گذارد 
بايد از اين بيشــتر رسيدگى شوند. حجت الاسلام جواد طاهرى 
افزود: غنى ترين فرهنگ ترويج ايثار و شــهادت، فداكارى است. 
وى تصريح كرد: انتظار است، بودجه اى براى بهسازى قبور شهدا 
كه هر كدام يك پرچم و نماد هستند، اختصاص يابد، همچنين، 
ساختمان ادارى بنياد شهيد تربت جام نيز بايد كيفيت بخشى و  

بهسازى شود.

  يادداشتى به بهانه پرچمِ بلندِ خراسانى ها در 
كنكورِ 97

 ماجراى ما و يك غولِ بد تركيب اما كار راه انداز
يكم. اين روزها نه تنها خانواده هاى محترمِ براتى از قوچان و 
عبداالله زاده از تربت حيدريه- از بابتِ تك رقمى شدنِ فرزندان 
شان در كنكورِ امسال- سر به آسمانِ هفتم مى سايند، مى توان 
تصــور كرد كه مديرانِ آموزش و پرورشِ اســتان هم- درپى 
اين موفقيت- با دُمِ شان گردو مى شكنند.... تا همين چندى 
پيش، مردم مى پرسيدند: شهرِ برخوردار و بزرگى مانندِ مشهد 
و شــهرهاى بزرگِ اســتان، مگر از ديگر شهرهاى متوسط و 
كوچك كشور، چه چيزى- از بابت نرم افزار و سخت افزار- كم 
دارند كه نامِ فرزندانِ اين خطه در ميانِ سه برگزيده نخستِ 
كنكور، كمتر ديده مى شــود؟... حــالا اما به گمانم آموزش و 
پرورش اســتان، مى تواند تا اندازه اى از زيرِ بارِ اين اتهام، شانه 

خالى كند و نفََس راحت بكشد.
دوم. يك قوچانى و يك تربت حيدريه اى در كنكورِ امســال، 
پرچمِ خراســانى ها را بالا بردند. عليرضا براتى از دبيرســتان 
شهيد بهشتى 2 قوچان به رتبه نخستِ گروه علوم تجربى و 
على عبداالله زاده از دبيرستان شيد بهشتى تربت حيدريه به 
رتبه اول گروه زبان و ادبيات انگليســى رسيدند. على عبداالله 
زاده در ســكوى دوم گروه علوم تجربى نيز قامت برافراشت. 
افــزون بر ايــن دو مقامِ ناب، اميرحســن زارع از بيرجند در 
گروه علوم تجربى هفتم شــد و سيد شايان شجاعى، دانش 
آموزِ مدرســه شهيد هاشمى نژاد مشهد به رتبه هشتم گروه 
علوم تجربى رســيد.... دم همه تان گرم! خسته نباشى دلاور! 

خداقوت پهلوان!
سوم. در كنكورِ سال 95، سه دانش آموزِ خراسانى از شهرهاى 
تربت جام، تربت حيدريه جزوِ سه نفرِ اولِ گروه خودشان قرار 
گرفتند، اما مردم اين خطه از شــرقِ كشور- باز هم- چندان 
خشــنود نشدند، شــايد از اين رو كه موفقيت هاى درخشانِ 
دانش آموزانِ خراســانى را - در سال هاى نه چندان دور- با 
عملكردِ نه چندان پرُفروغِ فرزندانشان در سال هاى اخير، قياس 
مى كردند و زبان به انتقاد مى گشــودند كه اين بچه ها مانندِ 

اسلافِ خودشان در كنكور، چرا ديگر نمى تركانند؟
چهارم. كنكور هنوز در برخى كشــورها مانند ژاپن و كره 
و تركيه همچنان پابرجاســت، با يــك انگيزه و هدف؛ وقتى 
درخواست ها از شمارِ صندلى ها بيشتر است، بهترين ها را بايد 
دستچين كرد. تأييد مى فرماييد، با قد و بالا و چشم و ابرو كه 
نمى شود! هنوز هم كه دستگاهِ ديجيتالِ يافتنِ «ژن هاى خوب» 
اختراع نشــده. هرچند در كشورِ ما مدعيانِ ژن خوب، با داد 
و فرياد، مدعىِ ميراثِ پدرجان هســتند و از همه سفره هاى 
گشوده و ناگشــوده - از جمله آموزش عالى كشور- «سهم» 
مى خواهند، اما براى آن 96 درصد كه در دايره «سهم خواهىِ 
اين بچه هاى لوس و بى تربيت» نمى گنجند، چه بايد كرد؟... 
اهلِ فن مى گويند، دو حالت بيشتر ندارد؛ ميانگين نمره هاى 
دبيرســتان يا برگزارىِ كنكور و يا تلفيقِ هــر دو.... هرچند 
راهكارِ«قرعه كشى» را هم داريم! ( باور كنيد، هيچ شوخى اى 

در كار نيست. گويا در هلند چنين ساز و كارى را دارند.)
پنجم. شما مى دانيد، من هم مى دانم، كنكور و ضربدر كشيدن 
در يكــى از آن مربع هــاى لعنتى، فرزندانِ مــا را به «عدالت 
آموزشى» نمى رساند. من هم مى دانم، اين رَه كه مى رويم، اگر 
«ناكجا آباد» نباشد، ما را روانه «تركستان» مى كند؛ اما جايگزين 
آن چيست؟ اين كه همه اش بگوييم، «كنكور بايد حذف شود» 
و راهكارِ دُرُســت و درمان براى جايگزين اش ندهيم، از عهده 

هر آدمى برمى آيد. 
ششم. اگــر شعارِ «عدالتِ آموزشى» مى دهيم، بايد- بيش از 
اين- به فكر روستاها و شهرستان ها باشيم. همه مى دانيم، در 
شهرهاى كوچك، سطحِ آموزشى دبيرستان ها پايين تر است 
و دانش آموزان در برخى درس ها -مانندِ انگليســى- عقب تر 
هســتند. شايد براى همين اســت كه وقتى يك دانشِ آموز 
از تربت جام مى آيــد و بدون كلاس كنكورِ پرُ خرج، نفرِ اولِ 
كنكورِ ايران مى شود، انگشت به دهان مى مانيم و سپس زبان 

به ستايش مى گشاييم و «آفرين» اش مى گوييم. 
هفتم. مى گويند: كنكور براى برخى ها «دكان و دستگاه» شده. 
«رانت آموزشــى» آورده. گردشِ مالىِ بيش از «يك تريليون 
تومانى» دارد. مى گويند: «دســت هاى پشــتِ پرده» كنكور 
را نمى شــود، شناســايى كرد. برخى پا را فراتر مى گذارند و 
مى گويند: مافيا دارد!... و دستِ برقضا همين مافيا نمى گذارد - 
برخلافِ همه قول و قرارهاى اين سال ها- غولِ كنكور را دست 

به سَر كنيم و بچپانيم اش به درونِ چراغ ! 
هشــتم. كنكورِ امسال هم برگزار شــد درحالى كه برخى 
مى گفتند، قرار نيست، شيشه عمرِ غولِ كنكور تا امروز، سالم 
و دست نخورده، باقى بماند.... با اين همه، «والامقام كنكور» را 
چه «غول هفت سر» بناميم، يا «سد آهنين» و «قيف برعكس» 
و «سوهانِ روح» بخوانيم اش، اين موجودِ نازنين- همچنان- 
ميهمانِ ناخوانده اما كار راه اندازِ خانواده هاى ايرانى است. پس 
بياييد لبخند بزنيم و بــا آن حال كنيم و ازش لذت ببريم!... 

همين و نه بيش. 

 عكاس نيشابورى برگزيده جشنواره 
بين المللى عكس شيرازشد

نيشابور- خبرنگارقدس: مرتضى امين الرعايى عكاس برجسته 
نيشابورى برگزيده پنجمين جشنواره ملى و دومين جشنواره بين 

المللى عكس شيراز شد.
معاون اداره فرهنگ وارشاد اسلامى نيشابور اظهاركرد: 4 هزار و 
552 عكس دريافتى در ســه بخش گردشگرى- سفر و زيارت، 
عكاسى خيابانى و بافت تاريخى و فرهنگى شيراز داورى و ارزيابى 
شد. خليل اله عراقى گفت: علاوه بر 503 عكاس از ايران، 140 
عكاس هم از 30 كشور در اين جشنواره شركت كرده بودندكه 
اين آثار را، هنرمندان برجســته، اساتيد دانشگاه و عكاسان برتر 
كشــور داورى كردند و در بخش گردشــگرى 31، خيابانى 23 

عكس و مجموعه بافت تاريخى 3 اثر به مرحله پايانى راه يافت.
وى خاطرنشان كرد: هيئت داوران بخش بين المللى گردشگرى، 
سفر و زيارت متشكل از: دكتر محمد ستارى، كيهان ولى نژاد، 
فاطمه كهن سال، على سامعى و بنيامين آل على، آراى خويش 

را اعلام كردند.
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در راهروى دادگاه 

سرورهاديان  سال ها گذشته است. زن و 
مرد هيچ كدام در لحظه مراسم و امضاهاى 
سند ازدواج، تصورش را نمى كردند كه روزى 
كارشان به اينجا برسد. درست بعد از گذشت 
6 سال از يك پيوند، حالا ديگر از آنهمه شور 
و اشتياق خبرى نيســت. آنهمه احساس و 
حس هاى خوب تبديل شــده است به تنفر، 
انتقام، دلزدگى و فرار از هم و سبقت گرفتن 

از هم براى آزار دادن يكديگر.
هردو منتظر رسيدن وكيل هايشان هستند.

به سراغ زن مى روم. پريشان است. وقتى علت 
حضورش را مى پرسم، مى گويد: من سال آخر 
دبيرستان بودم كه خسرو به خواستگارى ام 
آمد. ازدواج ما كاملاً سنتى بود. خاله خسرو 
با خاله من دوست بود و مادر همسرم دنبال 
عروس براى پســرش بود كه خاله ام شماره 
تلفن منزل ما را به مادر خسرو مى دهد و بعد 
همان مراحل متداول تماس و آمد و رفت ها و 

ديدارها و صحبت ها.
غزاله آهى مى كشد و ادامه مى دهد: من تازه 
18 ســاله شده بودم ومنتظر نتايج كنكور و 
خسرو 32 ساله بود وديپلم و از ابتدا در كنار 

پدرش وارد كار بازار شده بود.
حالا با يــادآورى خاطــرات آن روزها ادامه 

مى دهد: من هم در خانواده اى بزرگ شــده 
بودم كه پدرم بازارى بود، اما درس خواندن را 
دوست داشتم.على رغم آنكه دلم مى خواست 
درس بخوانم، پدر و مــادرم گفتند خانواده 
خسرو و خودش شناخته شــده اند و داراى 
تمكن مالى اســت و من هيچ كمبودى در 

آينده در زندگى نخواهم داشت.
او مى افزايــد: هرچه گريه كردم و گفتم من 
دلم مى خواهد درسم را ادامه بدهم و بعدها 
بتوانم سر كار بروم، خانواده من و خاله و خاله 
خسرو گفتند، حالا فكر كن درس خواندى، 
كار كجــا بود؟ آخــرش ازدواج و بچه دارى 

است. 
غزاله تأكيد مى كند: اما مــن واقعاً آمادگى 
ازدواج را نداشتم. خسرو مرد جا افتاده اى بود 
و خانه و ماشين وفروشگاه داشت. شايد براى 
خيلى از دخترها اين يك انتخاب و شــانس 
عالى به نظر مى رسيد، اما من احساس خوبى 

نداشتم.
در حالى كه سعى مى كند، بغضش را پنهان 
كند،اظهار مى دارد: تحت فشاربودم وهرروز 
خســرو به بهانه هاى مختلــف با من تماس 
مى گرفت و مى آمد و هداياى مختلف برايم 
مى خريــد. كم كم همه فاميــل و خانواده و 

دوستانم مى گفتند چه مرد با كلاس و خوبى.
بالاخره حرف آخرم را به خانواده و خســرو 
زدم. «من آماده ازدواج نيســتم و مى خواهم 
درس بخوانم و وارد جامعه شوم.» اين حرف 
به مذاق هيچ كســى خــوش نيامد و همه 

گفتند نه.
وى مى افزايد: بالاخره با شرط اجازه تحصيل 

به اين ازدواج رضايت دادم.
ما با هم ازدواج كرديم. نتايج كنكور كه اعلام 
شد، من كارشناسى هوش برى در شهرمان 
قبول شــدم، اما همســرم اجازه تحصيل را 
به من نداد چون معتقد بود بعداز دانشــگاه 
من حتماً جذب كار خواهم شــد و به بهانه 
دوست نداشتن كاردر بيمارستان اجازه درس 
خواندن را به من نداد. با بحث و جدل بالاخره 
رضايت داد در رشــته اى كه بتوانم تدريس 
كنم و جذب آموزش و پرورش بشوم، درس 

بخوانم.
او تأكيد مى كند: ســال بعد كه من در رشته 
زبان انگليسى قبول شدم، باز هم بهانه آورد. 
اختــلاف ما بالا گرفــت و همه حرفش اين 
بــود كه تو نمى توانى همزمان درس بخوانى 
و مســئوليت هاى زندگــى را انجام بدهى و 
تقاضاى بچه دارشــدن را داشت. هرچه به او 

مى گفتم، هنوز آمادگى مادرشــدن را ندارم، 
دعــوا راه مى انداخت و همــه اش مثل يك 

بزرگ تر در مقابل من جبهه مى گرفت.
او تصور مى كند، من كم سن و سال هستم و 
دائم اشتباه مى كنم.پس اگر من بچه هستم، 
اگر من دائم اشتباه مى كنم، چرا مرا انتخاب 
كرد ؟ پس من مادر خوبى هم با اين حساب 

نخواهم بود.
از او درباره نظر خانواده ها مى پرسم. مى گويد: 
همــه مخالف طــلاق من هســتند چون 
تصورشان از زندگى فقط رفاه ظاهرى زندگى 
اســت و آن ها متوجه نيستند كه زندگى با 
مــردى كه تورا قبول نــدارد و تصورش اين 
است كه تو بچه هستى، سخت و غيرممكن 
اســت. اين مراجعه كننــده در ادامه تأكيد 
مى كند: دادگاه طى مراحلى كه اين پرونده 
گذرانده، هردو طرف را دعوت به مشاور كرده 
است و معتقد است با اندكى گذشت و درك 
متقابل اين زندگى مى تواند به سمت آرامش 

پيش برود.
 غزاله در ادامه مى گويد: من نمى گويم خسرو 
مرد بدى اســت، اما او خواســته هاى من را 
نمى پذيرد و اگــر مرا حمايت كند، تقاضاى 

طلاق را پس خواهم گرفت.

همسرم من را حمايت نمى كند

  ركورد زنى دانش آموز تربتى در كنكور
على عبداالله زاده دانش آموز نخبه اهل تربت حيدريه كه با كسب همزمان رتبه هاى 
اول در رشته زبان انگليسى و رتبه دوم در علوم تجربى در كنكور 97، ركورد بى نظيرى 
از موفقيت را به ثبت رساند در گفت و گو با خبرنگار ما در خصوص روند دستيابى اش 
به اين موفقيت ها گفت: همه آنچه كه به دســت آمده اســت از توانايى هاى فردى و 
برنامه ريزى هايى بوده كه من از سال دوم و سوم دبيرستان انجام دادم و براى خودم 
هدف گذارى نمودم.در اين مدت در هيچ كلاس كنكورى شركت نكردم و حتى معلم 
خصوصى هم نداشتم فقط براى اينكه با جو كنكور بيشتر آشنا بشوم و جايگاه خودم را 

تا حدودى در بين داوطلبين بدانم در آزمون هاى آزمايشى شركت مى كردم.
وى درباره چگونگى ارتباط كنكورهاى آزمايشى اش با رتبه هايى كه در حال حاضر به 
دســت آورده است نيز اظهار داشت: رتبه هاى كنكور آزمايشى تقريباً به نوعى همين 

گونه بود. در كنكور زبان انتظار داشتم رتبه ام اين گونه باشد، اما در رشته تجربى نه.
دانش آموز برتر دو كنكور تجربى و زبان ســال 97 كه پدرش كارمند بانك اســت و 
مادرش خانه دار گفت: اولين بار خبر اعلام برترين هاى كنكور را از تلويزيون شنيدم و 
هيچ اطلاعى از اين قضيه نداشتم بعد از شنيدن خبر خيلى خونسرد بودم، اما خانواده ام 
خيلى هيجان زده شده بودند. على عبداالله زاده همچنين در مورد ساعات مطالعه اش 
در روز عنوان داشت: من براى مطالعه كنكور همه برنامه هاى عادى روزانه ام سر جاى 
خودش بود و حتى به تفريح و ورزش خودم هم تا روز قبل كنكور مى رسيدم، اما در 
مجموع چيزى بين 8 تا 10 ساعت مطالعه داشتم آن هم با اولويت كتب درسى خودم.

اين دانش آموز موفق تربتى در پاسخ به اين سؤال كه برنامه اش براى آينده چيست، 
گفت: قطعاً دوســت دارم در رشته پزشــكى ادامه تحصيل دهم چون عاشق رشته 
پزشــكى هستم و دوســت دارم در آينده همين موفقيت ها را در دانشگاه و در رشته 

پزشكى تكرار كنم.
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در پى تصويب تغيير نام ايستگاه هاى قطارشهرى

 مردم مشهد به تصميم شوراى شهر 
واكنش نشان دادند

ايسنا: تصويب تغيير نام ايستگاه هاى قطارشهرى در شوراى شهر 
مشهد با واكنش هاى مختلف مردم مواجه شد.

دوشــنبه گذشــته و پس از كش  وقوس هاى فراوان، سرانجام 
شوراى شهر مشــهد رأى به تغيير نام و نام گذارى ايستگاه هاى 
خطوط 1، 2 و 3 قطارشهرى داد. تغيير نام هايى پرهزينه و عجيب 
كه شايد مشابه آن تاكنون در كمتر نام گذارى اتفاق افتاده باشد.

بر اساس اين مصوبه، نام ايستگاه «پارك ملت» خط 1 قطارشهرى 
به «پارك ملت/دانشگاه فردوسى» و نام ايستگاه «سلامت» خط 
2 قطارشهرى به «شهرك سلامت/دانشگاه علوم پزشكى» تغيير 
كرده و ايستگاه خيابان شاهد خط 3 قطارشهرى، «دانشگاه آزاد 

اسلامى» نام گذارى مى شود. 
انتشار خبر اين تغيير نام در شبكه هاى اجتماعى با واكنش هاى 
مختلف مردم روبه رو شــد. بسيارى اين اقدام شوراى شهر در 
شرايط كنونى كشور و در حالى كه هيچ  گونه مطالبه عمومى 
پشت آن نبود را ناپسند و به شيوه هاى مختلف به آن واكنش 
نشــان دادند. در اين ميان بيشــترين واكنش ها به تغيير نام 
ايســتگاه «پارك ملت» خط 1 قطارشــهرى بود؛ ايستگاهى 
پرتردد در مركز شــهر كه سال هاســت مردم بــا نام آن خو 
گرفته اند. بخشــى از واكنش هاى مردم بــه اين تغيير نام در 

ادامه آمده است:
- «به سلامتى! همه مشكلات شهرمون حل شد ديگه»   

- «چه خُنك. كه چى مثلا؟ً حقوق مى گيرن در شــوراى شهر 
تا همچين تصميمات بزرگى در راستاى تعالى فرهنگ و حقوق 

شهروندى شهروندان اتخاذ نمايند»   
- «خداروشكر اين مشكل هم حل شد... من ديگه واسه استراحت 

مى رم خارج...»  
- «چه كار عظيمى انجام دادن (شكلك هاى خنده)»  

- «خب الحمدالله بزرگ ترين دغدغه جوانان مشهدى هم بدين 
شكل حل شد»   

- «يك تغيير نــام به ظاهر بى فايده بالغ بر 500 ميليون هزينه 
برمى داره...!!!»   

- «اينم شد شوراى تغيير نامى كه...»   
- «بزارن حداقل خط دو كامل راه بيوفته، بعد برن خط ســه رو 

نام گذارى كنن»   
- «مگه مردم همه دانشگاه ميرن كه اون جا به اين اسم معروف 

باشه!! اما همه اكثراً پارك مى رن»   
 -«كار مهم تر ندارن اينا؟ تازه اگه كلاً اســم رو تغيير مي دادن، 
مي شد گفت يه كاري كردن، ولي اينكه آخر اسم ها يه اسم ديگه 

آوردن كار بي خوديه واقعاً»   
- «فكر نون كنيد، خربزه آبه!»   

- «فقط اين مهم بود ك ديگه زحمتش رو كشيدن و خيالمون 
راحت شد... واقعاً كه...»   

 -«واى  واى مرســى واقعاً! يكى از بزرگ ترين مشكلات شهررو 
حل كردن چه قدر خوبن اينا. اين همه زحمت خستشون نمى كنه»   
 - «خدا خيرشون بده مشكلات مشهد همين اسم ايستگاه بود 
كه به همت مســئولان حل شــد و همه مردم خوش و خرم به 
زندگيشون برگشتن و بالا رفتيم ماست بود قصه ما راست بود و 

پايين اومديم دوغ بود قصه ما دروغ بود»   
 -«بحرانى بود كه حل شد. اصلاً من بعضى وقتا تو ايستگاه پارك 
ملت دانشگاه فردوسى گم مى شدم، و خدا رو شكر با اين تدبير 

راهم رو پيدا مى كنم».   
- «هنوز واســم سواله چرا بلوار ميثاق رو به هاشمى رفسنجانى 
تغيير دادن؛ وقتى در سال حداقل يكى دو تا بلوار جديد ميزنن 

چرا رو جاى جديد اسمشو نذاشتن»   
 -«خب همين نماينده ها رو اين جا تگ كنين، كامنتا رو بخونن، 

ببينن چقد مردم شهر راضين از خدمتگزاريشون»   
 «از بيت المال هزينه مى كنن، جلسه مى ذارن واسه تغيير اسامى»   
- «يعنى واقعاً اين نمايندگان شوراى شهر نمى تونن كارى ديگه 

بكنن كه مشكلات مردم كمتر بشه؟ فقط تغيير نام؟»   
 -«خداروشكر پس ان شاءاالله اميدوار باشيم با اين تغييرات بزرگ 

دلار برگرده به هزار تومن؟»   
- «خدا رو شكر با اين كار، ترامپ به غلط كردن ميفته و تحريما 

رو برمى داره»   
- «كل مشكل مملكت ما در اسامى كوچه ها و خيابوناس.عوض 

اين كاراى بيهوده به فكر حل مشكلات جامعه باشيد»   
- «ببخشيد بگين ايستگاه كوثرم بزنن دانشگاه فردوسى! من از 
در مهندسى مى رم، بعد ما رو با باهوش هاى غيرانتفاعى اشتباه 

مى گيرن».
- «دستشــون درد نكنه واقعا توى اين همه گرفتارى نيازمند 
شنيدن همچين خبرى بوديم كه تمام بدبختى هامونو بشوره ببره»
- «يكى از مهم ترين مشكلات شهرمون با  اين جلسه و مصوبه 
حل شــد. از مسئولان آگاه و دلســوز كمال تشكر رو داريم و 
اميدواريم هر روز شــاهد چنين جلســات پربار و هدفمندى 

باشيم»

دادستان عمومى و انقلاب:
 شهردارى از ظرفيت كمربند جنوبى

براى فضاى گردشگرى استفاده كند

قدس  دادســتان عمومى و انقلاب مشهد گفت: تعطيلى باغ 
وحش وكيل آباد تنها راهكار براى حل مشــكل اين مجموعه 
نيســت. غلامعلى صادقى ديروز در جمع خبرنگاران با اشاره به 
اتفاقات اخير در باغ وحش مشــهد و كشــف پوست 10 قلاده 
ببر و يوزپلنگ افــزود: با توجه به گزارش ســازمان هاى مردم 
نهــاد و ديده بانان، براى پيشــگيرى از وجود برخى تخلفات در 
باغ وحش مشــهد، دســتگاه قضايى به موضوع ورود پيدا كرد. 
وى ادامه داد: پس از بررســى، برخى تخلفات و جرايم مشاهده 
شــد و هم اينك پرونده در مرحله تحقيقات مقدماتى اســت. 
وى با بيان اينكه اتفاقات اخير در باغ وحش مشــهد ناشــى از 
نبود نظارت دســتگاه هاى متولى اســت، افزود: نبود امكانات 
بهداشتى و رسيدگى مناسب به وضع حيوانات مى تواند سلامت 
بازديدكنندگان را نيز به خطر اندازد، اما در هر حال تعطيلى اين 
مجموعه تنها راهكار مشكل نيست. دادستان عمومى و انقلاب 
مشهد گفت: موافق تعطيلى هيچ مكان تفريحى و گردشگردى 
در مشهد نيستيم، اما در جايى كه احساس شود سلامت مردم 
بــه مخاطره افتاده بر اســاس وظيفه قانونــى مدعى العموم با 
دستگاه هاى خاطى برخورد مى شود. وى به تعطيلى كوهستان 
پارك شادى مشهد در سال هاى گذشته اشاره و بيان كرد: چند 
سال پيش به دليل استاندارد نبودن تجهيزات بازى در كوهستان 
پارك و برخى مسائل ديگر، اين مكان تعطيل شد و سال هاست 
كه به همين منوال باقى مانده است. صادقى افزود: به دليل ضعف 
در نظارت، اصلاح وضعيت تجهيزات و رفع ساير موضوعات يكى 
از مكان هاى تفريح سالم شهر تعطيل شد. با تعطيلى مكان هاى 
تفريح و شادى سالم به خاطر نبود مديريت درست، هيجانات به 
سمت و سوى برخى تفريحات كاذب و آسيب زا براى خانواده و 
جامعه سوق پيدا مى كند. دبير شوراى حفظ حقوق بيت المال 
در اراضى، منابع طبيعى و حقوق عامه خراسان رضوى در ادامه 
گفت: ارتفاعات جنوبى مشهد نيز از جاذبه هاى گردشگرى براى 
شــهروندان است و با توجه به مصوبه شوراى حفظ حقوق بيت 
المال مبنى بر استفاده جاده كمربندى جنوبى براى فضاى سبز 
و مكانى تفريحى اين فرصت براى شهردارى مشهد ايجاد شد تا 
از ظرفيت و زيرســاخت هاى آن براى ايجاد يك پارك جنگلى 
بزرگ با قرارگيرى پيست دوچرخه سوارى، تله كابين و شهربازى 

استفاده كند.
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سال سى و يكم  
شماره 8747  ويژه نامه 3132 

در شهـر شماره پيامك: 300072305

مخاطبان گرامى!
در  را  خــود  نظــرات  لطفــاً 
خصوص اين مطلب  به شماره 

300072305 پيامك كنيد.

رخ � رخ

مخاطبان عزيز خرسند     يم كه ارتباط د     وسويه با اين رسانه د     ر ارسال 
بنابراين  نشست،  ثمر  به  از سوى شما خوانند     گان گرامى  سوژه 
با پاسخ خود     ، ما را د     ر  اميد     واريم مسئولان د     ستگاه هاى اجرايى 
اين مسير همراهى كنند     . شما مى توانيد      از طريق سامانه پيامكى 

300072305 با ما د     ر تماس باشيد     .

 يك طرح، يك انتقاد
تابستان هوا گرمه و كارگرها اذيت مى شوند، سفرها هم كه 
به مشهد زياده، تردد مردم هم تو اين فصل بيشتره، پس 
چرا طرح هايى مثل پايانه آزادى بايد تو اين فصل شــروع 

بشود؟ هرچى كنده كارى هست مى گذارند تابستون!
910...6199

پاكبان به شرط ناهار و صبحانه
پاكبان هــا امان اهالى را بريده اند، در شــهرك امام زنگ مى زننــد صبح صبحانه و ظهر ناهار 

مى خواهند، شهردارى منطقه 2جوابگو نيست!
937...1082

سخنى با اعضاى شوراى شهر
يكى از اعضاى شــوراى شهر مشهد مطلبى در مورد كسر 
مبلغى به عنوان هزينه شارژ «من كارت» مطرح شده بود، 
گناه مردم چيست كه قبل از ارائه خدمات جهت حمل و نقل 
عمومى پول آن را جلو جلو به حساب مى ريزن و بعد خدمات 
مى گيرند؟ كاش مسئولان شوراى شهر قبل از ارائه چنين 
طرحى يك آمارى از موجودى مردم در «من كارت» ها هم 

ارائه مى دادند و آمارى هم ازسود سپرده هاى مردم نزد اين شركت به مردم ارائه مى شد.
915...8574

پارك ملت را دريابيد
استعمال سيگار، حشيش و انواع مخدرها توسط گروه هاى مختلط به نام ورزش! و رفتار بعضى 
از آن ها در اعمال منافى عفت و شوخى هاى جنسى و كشف حجاب پارك ملت مشهد را ناامن 

كرده و زائران را از پارك فرارى مى دهد.
936...6158

 يك طرح، يك انتقاد

سوژه از شما / پيگيرى از ما

در راستاى رسالت مطبوعاتى وظيفه خود مى داند در جهت رفع مشكلات مردمى،  
سوژه هاى ارسالى از سوى خوانندگان  عزيز    در حوزه هاى شهرى، اجتماعى، 

اقتصادى و ...  را پيگيرى و منعكس كند .

لطفاً ابتداي پيام كلمه «سوژه» را قيد نماييد.

شماره پيامك:   300072305

در راستاى رسالت مطبوعاتى وظيفه خود مى داند در جهت رفع مشكلات مردمى،  

منتظر سوژه هاى شما از طريق سامانه پيامكى  هستيم.

پارك  مديريت  مقــدم  كاهانى  مهدى 
حاشيه اى مشــهد كه حدود 10 سال قبل 
كليــد خورد و بــه خاطر واگــذارى اش به 
شــركت خصوصى «اليــت» از همان زمان 
به اين نام معروف شــد، از آغــاز فعاليتش 
تاكنــون- كه حدود پنج ســالى اســت از 
بخش خصوصى كاملاً خلع يد شــده و در 
اختيار شــهردارى مشهد قرار گرفته است- 
همچنان با مشــكلات متعدد دست و پنجه 

نرم مى كند.
از بدو تولد «اليت»، هر چند مديران بخش 
خصوصى، شــهردارى و شــوراى شهر، بر 
زيانده بودن اين شــركت اذعان داشته و در 
عين حــال منت برقرارى عدالت بهره مندى 
از فضــاى پارك حاشــيه معابر شــهر را بر 
شــهروندان مشــهدى گذاشــته اند، اما از 
آن طرف اســتفاده كنندگان از پارك هاى 
حاشــيه اى (تحــت مديريت اليــت) نيز از 
غيرمنصفانه بودن هزينــه پارك خودروها، 
وجود برخــى تخلفات و غيرشــفاف بودن 

عمليات مالى اليت گلايه مند بوده اند.
در اين مدت هر چند شركت خصوصى اليت 
منحل و شــهردارى به عنوان متولى تعيين 
شد، اما مدير آن تا همين اواخر تغيير نكرده 
و ايــن درحالى بود كــه نارضايتى از ضعف 
مديريت پارك حاشيه اى در مشهد همچنان 
وجود داشــت و حتى مقام هــاى قضايى را 
وادار كرد به عنوان مدعى العموم، نسبت به 

اين وضعيت واكنش نشان دهند.

 برنامه ريزى براى مطالبات مردمى
در هميــن حال باخبر شــديم مدير جديد 
«اليــت» در اوليــن روزهاى تصــدى اين 
شــركت، به منظور بررسى راهكارهاى رفع 
دغدغه هاى موجود يكشنبه همين هفته به 
ديدار معاون امور اجتماعى و پيشــگيرى از 

وقوع جرم دادستان مشهد رفته است.
محمدمهــدى اســدى در گفت وگــو بــا 
خبرنگار ما به تشــريح بخش هايى از بحث 
و بررســى هاى انجام شده در ديدار با قاضى 
بخشــى محبى پرداخت و گفت؛ كه جلب 
رضايت شهروندان، شــفاف سازى عملكرد 
اليت و قانونمند شــدن آن محور بحث هاى 

اين جلسه بود.
مديرعامل شــركت ترافيك هوشمند اليت، 

با تأكيد بر اينكه با جديت 
نقاط  شناســايى  دنبال  به 
ضعــف و كاســتى ها و نيز 
مطالبات مردمى و همزمان 
براى  ريزى  برنامه  در حال 
رفع مشكلات و دغدغه هاى 
موجود هستيم، خاطرنشان 
از مهم ترين  كــرد: يكــى 
ســوى  از  كه  دغدغه هايى 
معاون دادســتان مشــهد 
مطرح شــد، نبود شفافيت 
در عملكرد پارك حاشيه اى 
نارضايتى هــاى  و  اليــت 
شهروندان در اين خصوص 

بود.
وى گفت: بــراى رفع اين 
سامانه  داريم  بنا  مشــكل 
ارســال پيامك كسر شارژ 

در لحظه را در تمام ســطح شــهر مشــهد 
توســعه داده و ساز و كار كنترلى و نظارتى 
با كمك نقشــه هاى GIS (سامانه اطلاعات 
جغرافيايى) را با وجود هزينه هاى ســنگين 

آن به كار بگيريم.
وى در همين حال متذكر شد كه طى چند 
هفته پــس از تصدى مديرعاملى شــركت 
اليت، تعداد پيامك هاى كســر شارژ ارسالى 
بــه شــهروندان روزانه به حــدود 30 هزار 
پيامك رسيده است كه اين پيامك ها البته 
مجموع اطلاعات روزانه هر مشترك اليت را 
در برمى گيرد كه در پايــان هر روز برايش 

ارسال مى شود.

به گفته اسدى با توسعه و 
تكميل اين ســامانه علاوه 
بر امكان ارســال لحظه اى 
پيامــك، زمينــه كنترل و 
نظارت و بــه تبع آن دقت 
در  و  پاركبانــان  بيشــتر 
نتيجه افزايش رضايتمندى 
خواهد  فراهم  شــهروندان 

شد.
وى در ادامــه حذف تبادل 
پول نقد بين مشــتركان و 
پاركبانــان و كاركنان اليت 
در ســطح معابر شهر را از 
ديگر اقدامات اين شــركت 
در راســتاى رفــع دغدغه 
مقــام قضايى عنوان كرد و 
حال  در  همچنيــن  افزود: 
شناســايى و حذف نقاطى 
هستيم كه به گفته معاون دادستان مشهد، 
به دليل ممنوعيت پارك خودروها نبايستى 
تحت مديريت و در اختيار اليت باشــد بلكه 
چنانچه خودرويــى در اين نقاط پارك بود، 
بايد توســط پليس راهور مورد اعمال قانون 

قرار بگيرد.

 مديريت هوشمند پارك حاشيه اى
مديرعامل اليت در خصــوص به كارگيرى 
نرم افزار مديريت هوشمند پارك حاشيه اى 
(همراه پارك) براى اســتفاده مشتركان نيز 
توضيح داد: اســتفاده از چنين نرم افزارى 
در حال حاضر با توجه به امكانات ســخت 

افزارى و زيرساخت هايى كه نياز دارد، كمى 
مشــكل به نظر مى رســد؛ اما به طور قطع، 
فراهم كردن زيرســاخت هاى لازم از جمله 
نصب سنســورها يكى از اولويت هاى كارى 
ماســت و در چند  مــاه آينده پس از نصب 
آزمايشى در برخى مناطق مشهد، در سراسر 

شهر به كار گرفته خواهد شد.
محمد مهدى اســدى درباره نحوه همكارى 
پليس راهور با شــركت اليت نيز گفت: در 
حال حاضر همكارى خوبى را شاهد نيستم، 
اما در مذاكره با معاون دادســتان مشــهد، 
قرار شد ســاختار و ساز و كار اين همكارى 
را تهيــه و تدويــن و به مقــام قضايى ارائه 
كنيم تا پليس بر اســاس قانون و به صورت 
غيرحضورى رانندگانــى كه بدون پرداخت 
هزينــه و شــارژ از پارك حاشــيه اى اليت 

استفاده مى كنند را جريمه كند.

 وجوه فعلى اليت بازدارنده نيست
وى در هميــن حال در پاســخ به پرســش 
خبرنــگار ما در خصوص گــران بودن كرايه 
پارك حاشيه اى در بســيارى از خيابان هاى 
مشــهد و نارضايتى شهروندان اظهار داشت: 
هــر چند بر اســاس آيين هــا و مصوبه هاى 
موجــود، قيمت پــارك حاشــيه اى بايد به 
اندازه اى زياد باشــد كه شهروندان رغبتى به 
استفاده از خودروى شــخصى خود نداشته 
و از نــاوگان حمل و نقل عمومى اســتفاده 
كنند، اما اين رقم در مشــهد كه قبلاً براى 
نيم ســاعت 800 تومان بوده به 600 تومان 
كاهش يافته اســت كه نه تنها رقم بازدارنده 
نيست بلكه حق ساير شهروندان هم تضييع 
مى شود. با اين وجود نگاه به پارك حاشيه اى 
در شهردارى مشهد نگاه درآمدى نيست و در 
تقسيم عادلانه فضاى پارك حاشيه اى در بين 
شهروندان تا حدودى موفق بوده ايم؛ برخلاف 
برخى شهرهاى ديگر از جمله تهران كه بدون 
ضابطه و توسط بخش خصوصى فضاى پارك 

خودروها فروخته مى شود.

مديرعامل اين شركت به معاون دادستان مشهد وعده داد

شفاف سازى عملكرد اليت و رفع گلايه هاى شهروندان

در حال شناسايى و 
حذف نقاطى هستيم 

كه به گفته معاون 
دادستان مشهد، به 

دليل ممنوعيت پارك 
خودروها نبايستى تحت 

مديريت و در اختيار 
اليت باشد بلكه چنانچه 
خودرويى در اين نقاط 

پارك بود، بايد توسط 
پليس راهور مورد 

اعمال قانون قرار بگيرد
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�� گزارش قدس از گرانى افسار گسيخته گوشت و مرغ

سنگدان و دل مرغ جاى گوشت را در سفره هاى مردم گرفت

فاطمه معتمدى نوسان قيمت ها در بازار مواد 
پروتئينى از جمله مرغ و گوشــت تأمين ساير 
هزينه هاى ضــرورى مردم را به دغدغه اى جدى 

براى خانواده ها تبديل كرده است.

 نوسان قيمت مرغ
يك شهروند مشهدى كه براى خريد مرغ به يكى 
از مغازه هــاى واقع در ميدان اســتقلال مراجعه 
كرده اســت در گفت وگو با خبرنگار ما با انتقاد از 
گران شدن قيمت مرغ گفت:براى اقشار ضعيف با 
درآمدى كه بيشترشان ثابت نيست مرغ نسبت به 
گوشت قابل دسترس تر است اما اين ماده پروتئينى 
نيز اكنون از سفره كارگران كم شده است. وى با 
انتقاد از افزايش روزانه قيمت مرغ افزود:به موازات 
اين صعود قيمتى، دسترسى خانواده ها هم به اين 
ماده پروتئينى كمتر مى شود به طورى كه برخى 
خانواده ها به مصــرف دل و جگر مرغ كه ارزش 
غذايى كمى دارد به ناچار روى آورده اند. وى اضافه 
كرد: اگر دقت شــود تا چندى پيش قيمت بال و 
گردن و دل و جگر مرغ بر تابلوى مرغ و گوشــت 
فروشى هاى مراكزى مانند استقلال چندان نمودى 
نداشت اما اكنون به راحتى ديده مى شود كه نشان 
مى دهد اقبال مردم براى خريد و استفاده اين اقلام 
در بين مردم افزايش يافته است هر چند سنگدان 
و دل و جگر مرغ هم از گردونه افزايش قيمت در 

امان نمانده و گران تر شده است.

  تفاوت قيمت در بازار
وى گفت: قيمت مــرغ در همين بازار كه عمده 

فروشى اســت از مغازه اى با مغازه ديگر متفاوت 
است. امروز براى خريد مرغ به چند مغازه مراجعه 
كردم اما قيمت هاى متفاوتى از 8200 تا 8800 
اعلام مى كردند و در پاسخ به دليل اين اختلاف 
عنوان مى شد كه مرغ هاى ارزان مربوط به خريد 

روزهاى گذشته است !

 جگر 51 هزار تومانى
شهروندى ديگر نيز گفت:قيمت در بازار گوشت 
نســبت به قبل افزايش يافته است؛ گوشت شتر 
51 تا 54 هزار تومان،ران و ســر دست بيش از 
45 هزار تومان و براى خريد جگر گوســفند نيز 
بــراى هر كيلو بايد 51 هزار تومان پرداخت كرد 

كه انصافاً زياد است.
فروشــنده يك واحد قصابى نيز بــا تأييد گران 

شدن 1500 تا 2000 تومان در هر كيلو از ران و 
سردست گوشت گوسفندى گفت: اين قيمت ها از 
ديروز (8 مرداد) تا امروز (9مرداد) افزايش يافته 
است.كف قيمتى گوشت آبگوشتى كه تا قبل از 
اين 28 هزار تومان بود اكنون به 38 هزار تومان 
رسيده اســت و افزايش 1500 تا 2000 تومان 
براى ران و سر دســت است كه طى اين دو روز 

گران شده است. 
وى قيمــت ران بدون چربى را براى هر كيلو 65 
هزار تومان دانست و گفت: گوشت گوساله نيز از 
هر كيلو 40 به 45 هــزار تومان طى يك هفته 

اخير رسيده است.
وى درباره تفاوت قيمت در گوشت شتر به طورى 
كه بين 51 تا 58 هزار تومان فروخته مى شــود، 
گفت: قيمت گوشت شتر براى هر كيلو 58 هزار 

تومان است و گوشت شترى كه به قيمت كمتر 
فروخته مى شود ممكن است يا مربوط به خريد 
قبل باشــد و يا اينكه گوشت گاو ماده است كه 
به اسم شتر فروخته مى شود، كه البته شناخت 
آن براى قصاب ها هم مشكل است چه برسد به 

مشترى.

 افزايش قيمت نهاده هاى طيور
فروشنده واحد پروتئينى ديگر نيز با بيان اينكه 
افزايش قيمت مرغ از هفته گذشته آغاز شده است 
افزود: قيمت مرغ از 6000 تومان به 9000 تومان 
رسيد و البته دوباره كمى كاهش و اكنون مجدد 

روند افزايشى به خود گرفته است. 
وى درباره دليل اين گرانى گفت: مرغداران مدعى 
هستند قيمت نهاده هاى طيور گران شده است و 
اين موضوع بر قيمت تمام شده مرغ اثر گذاشته 

است.
وى با بيان اينكه بازار مرغ و گوشت كساد است 
و مردم پول بــراى خريد ندارند،گفت:اين گرانى 
سبب شده است ميزان خريد مردم كاهش يابد و 
اگر پيش از اين دو تا سه مرغ خريدارى مى كردند 

اكنون به خريد يك مرغ بسنده مى كنند.
وى درباره قيمت ها در بازار گوشت قرمز نيز يادآور 
شد: قيمت گوشت قرمز نيز حدود يك هفته اى 
است كه تقريباً در هر كيلو 4000 تومان گران تر 
شــده است كه البته در اين بين گوشت گوساله 
بيشتر از ديگر گوشت هاى قرمز گران شده است 
به اين دليل كه از شهرستان ها براى دام زنده به 

بازار مشهد مراجعه مى كنند.

آب و �وا
  پيش بينى وزش باد 

و گرد و خاك در خراسان رضوى
قدس: مركز پيش بينى هواشناســى خراسان رضوى اعلام 
كرد: طى دو روز آينده پديده غالب در ســطح اســتان وزش 
باد مى باشد كه در ساعات بعد ازظهر به بعد در بخش هايى از 
نوار شرقى و نيمه جنوبى استان بويژه در جنوب شرق استان 
گاهى شديد همراه با گرد و خاك پيش بينى مى شود. از لحاظ 
دمايى نيز طى امروز در بيشتر نقاط استان دماى هوا در حد 
يك درجه سلســيوس كاهش و در روز پنجشنبه تغييرات 
دمايى بســيار اندك و در بيشــتر نقاط استان نسبت به روز 

چهارشنبه دماى هوا بدون تغيير باقى خواهد ماند. 

��ر
استاندار خراسان رضوى:

  دستگاه هاى دولتى حق ارائه خدمات 
اقامتى به غير از كاركنان خود ندارند

قــدس: روزنامه قدس در سلســله 
گزارش هاى متعدد با انتقاد از فعاليت 
زائرســراهاى دولتــى در مشــهد با 
وجود ده ها هتل و ميهمانسرا در اين 
شــهر اين وضعيت را مغاير با وظايف 
سازمان ها توصيف و خواستار پيگيرى 

مسئولان در اين باره شد.
ايجاد زائر ســرا توســط ده ها دســتگاه دولتى در مشهد با وجود 
ســرمايه گذارى هاى انجام شــده توسط ســرمايه گذاران بخش 
خصوصى براى ساخت هتل و ميهمانسراهاى متعدد نه تنها صنعت 
هتلدارى در اين شهر را با ركود مواجه مى كند، بلكه بخش عظيمى 
از ظرفيت هاى مالى و انسانى سازمان ها و نهادهاى خارج از استان را 
براى ساخت و نگهدارى زائر سراها در طول سال نيز درگير مى كند 

كه اين مسئله با ماهيت خدماتى سازمان ها منافات دارد.
اگرچه در چند سال گذشته با توجه به مشكلات مالى پيش آمده 
اقبال ساير سازمان ها براى ساخت زائرسرا در مشهد كمتر شده، 
اما آن دســته از ادارات دولتى داراى زائر ســرا براى درآمدزايى 
بيشتر اقدام به اجاره زائر سراى خود به ديگر ادارات و سازمان ها 
كرده كه اين موضوع روز گذشــته با انتقاد اســتاندار خراسان 

رضوى مواجه شد. 
عليرضا رشيديان در نشست ستاد اجرايى خدمات سفر استان با 
اشاره به فعاليت گسترده صنعت هتلدارى در مشهد، گفت: هيچ 
يك از دستگاه هاى دولتى حق ارائه خدمات اقامتى در مشهد را به 

غير از كاركنان خود ندارد.
وى افزود: ارائه خدمات اقامتى در مشهد از سوى دستگاه هاى دولتى 
به كاركنانشان نيز بايد توأم با رعايت چارچوب ها و استانداردهاى 

لازم اقامتى و تحت نظارت صورت گيرد.
وى ادامه داد: بناى ما در خراسان رضوى صحه گذاشتن بر فعاليت 
زائرســراهاى دولتى در قالب استانداردها و نه فعاليت آن ها مانند 

ساير واحدهاى اقامتى است.
استاندار خراسان رضوى گفت: دستگاه هاى دولتى مى توانند با عقد 
قرارداد با مالكان واحدهاى اقامتى رسمى براى دوره هاى بلندمدت 
امكان اقامت كاركنان و ميهمانان خود را در اين واحدها فراهم كنند 

تا ديگر نيازى به فعاليت زائرسراهاى دولتى نباشد.
وى در ادامه همچنين اظهار داشــت: افزايش نرخ ارز گرچه براى 
همه بخش ها مشكل ســاز بوده، اما با توجه به ارزان تر شدن نرخ 
خدمات گردشــگرى براى زائران خارجى موجب استقبال و رشد 

حضور آنان براى سفر به مشهد و اقامت در هتل ها شده است.
رشيديان افزود: مشــهد در افق 1404 بايد آمادگى ميزبانى 40 
ميليون مسافر را داشته باشد. براى گسترش شمار مسافران خارجى 
مذاكراتى با كشورهاى هدف مانند جمهورى آذربايجان، تركيه، هند 
و پاكستان صورت گرفته و به دنبال افزايش ظرفيت جذب در اين 

بخش هستيم.
وى ادامه داد: مناســب ســازى 50 درصد واحدهــاى اقامتى در 
خراسان رضوى براى حضور معلولان از جمله نكات مثبت و قابل 
توجه در دستور كار است. بايد از سفر همه اقشار مختلف به مشهد 

حمايت صورت گيرد و براى آن زمينه سازى شود.

 برخورد با كم فروشان و گرانفروشان
استاندار خراسان رضوى همچنين گفت: در پى نظارت هاى انجام 
شده شاهد ارائه كالاهاى اساسى به زائران و مسافران با قيمت هاى 
بسيار بالا هســتيم. اين روند و گرانفروشى در حومه حرم مطهر 
ظلم به زائر است. بايد تمركز نظارت هاى بازرسان تعزيرات و كنترل 
گرانفروشــى و كم فروشى در چهار محور منتهى به حرم رضوى 
برنامه ريزى و در اين بخش با متخلفان به صورت شايسته و بايسته 

برخورد شود.
وى افزود: هميشه ميانگين نرخ كالاهاى اساسى در مشهد پايين تر 
از ساير نقاط كشور بوده است، اين پايين بودن قيمت ها بايد مورد 

بهره و استفاده زائران و مسافران نيز باشد.

 تأمين ارزاق عمومى
استاندار خراســان رضوى همچنين گفت: بر اساس برنامه ريزى 
صورت گرفته در زمينه تأمين كالاهاى اساسى و مورد نياز مردم 
هيچ مشــكلى وجود ندارد؛ زيرا به ميزان لازم و مورد نياز اقلامى 
مانند برنج، روغن، شــكر و گندم در اســتان به صورت انبار شده 
موجود است. وى افزود: در زمينه سبزيجات، صيفى جات و توزيع 
مرغ و گوشت قرمز نيز هماهنگى لازم براى تأمين كامل نياز مردم 
به عمل آمده است. تمام تلاش دستگاه هاى استان بر اين است كه 
در زمينه توزيع اقلام اساسى كمترين فشار وارد آيد و در اين زمينه 

به نقطه تعادل برسيم.

يك مسئول در گفت وگو با قدس گلايه كرد
   همكارى نكردن پليس با اكيپ هاى 

كنترل خودروهاى دودزا 
على محمدزاده: مديرمحيط زيست و توسعه پايدار شهردارى 
مشهد گفت:در سال گذشــته بيش از 46 هزار مورد برخورد با 

متخلفان زيست محيطى در مشهد صورت گرفت.
محمدپذيرا افزود: در واحد محيط زيست شهردارى مشهد 6 گروه 
مختلف با تخصص ها يا سرفصل هاى تعريف شده خاص در امر 
نظارت بر آلاينده هاى زيست محيطى فعال هستند كه 70درصد 

اين فعاليت ها معطوف به بحث آلودگى هواى شهر مى باشد.
وى اظهارداشت: هرچند منابع آلاينده هر يك به نوبه خود سهمى 
در آلودگى هواى شهر دارند، اما به دليل آنكه خودروها سهم بالايى 
در اين حوزه دارند، بخش قابل توجهى از توان واحدهاى گشت 
و كنترل صرف شناسايى و رفع نقص خودروهاى دود زا مى شود. 
وى ادامه داد: در چهار ماه ابتدايى سال جارى نيز 14هزار و 700 
مورد برخورد با مصاديق آلاينده هوا در شهر مشهد صورت گرفته 
كه با توجه به شــكل متفاوت برخورد ما با مأموران راهور نتايج 
مطلوبى داشته است؛ به نحوى كه مأموران براى خودروى دودزا 
جريمه 50 هزارتومانى صادر مى كنند، ولى اكيپ هاى شهردارى به 
فرد مورد نظر ابتدا اخطار مى دهند تا در مدت دو هفته نسبت به 
رفع نقص خودرو اقدام كند و اگر اقدام نكرد، مجدداً به نشانى وى 
اخطار ديگرى ارسال مى شود كه اين بار اگر در مدت يك هفته 
اقدامى نكند، از طريق طرح شــكايت در مراجع قضايى پيگيرى 
خواهد شد.پذيرا گفت: بر اساس آمارهاى ثبت شده در اين شيوه 
برخوردى بيش از 93 درصدمالكان خودروهايى كه اخطاردريافت 
كرده اند، رفــع نقص كرده اند.اما نكته ديگــرى كه در لابه لاى 
صحبت هاى مدير محيط زيست و توسعه پايدار شهردارى مشهد 
مطرح شد، حضور نداشتن مأموران پليس راهور در دو هفته اخير 
در اكيپ هــاى كنترل خودروهاى دودزا بود كه پذيرا نيز از علت 
اين اقدام اظهار بى اطلاعى كرد كه براى بررسى موضوع با معاون 
اجتماعى راهور خراسان رضوى تماس گرفتيم كه دهنوى گفت: 
به منظور بررسى روند حضور مأموران راهور در اكيپ هاى مورد 
نظر به مدت چند روز اين طرح متوقف شــده تا ساماندهى لازم 
صورت بگيرد و از روزهاى آينده مجدداً به همان شكل سابق به 

فعاليت خواهند پرداخت.

دبير كميسيون هماهنگى بانك هاى استان در 
گفت و گو با قدس خبر داد

   ثبت نام 7000 نفر براى خريد 321 هزار 
قطعه سكه در خراسان رضوى

معتمدى: دبير كميسيون هماهنگى بانك هاى خراسان رضوى 
درباره تعداد سكه هاى پيش فروش شده در استان اظهار داشت: 
همزمان با آغاز طرح پيش فروش ســكه در اواخر سال گذشته 
توســط بانك مركزى در كشــور 7073 نفر در خراسان رضوى 
براى خريد ســكه ثبت نام كردند. حسن مونسان در گفت و گو 
با خبرنگار ما افزود:اين افراد براى خريد 321 هزار و 522 قطعه 
سكه ثبت نام كردند. وى حجم ريالى خريد اين تعداد سكه را 
در مجموع بيش از 4620 ميليارد ريال اعلام كرد و يادآورشد:از 
اين تعداد سكه ثبت نامى تاكنون(8 مرداد ماه جارى)88 هزار 
و 379 قطعه ســكه به خريداران و ثبت نام كنندگان در طرح 

پيش فروش واگذار شده است.
وى درباره اين شائبه كه در بين مردم مطرح است مبنى بر اينكه 
بخشى از ثبت نام كنندگان در طرح پيش فروش سكه مؤسسات 
مالى و اعتبارى و بانك ها هســتند، يادآور شد: ثبت نام سكه بر 
اساس كد ملى افراد انجام شده است بنابراين آمارى كه مشخص 
كند ثبت نام كنندگان مؤسســات مالى و اعتبــارى يا بانك ها 
هستند وجود ندارد و قابل تشخيص نيست.به عبارت ديگر به اسم 
مؤسسات مالى و اعتبارى يا بانك ثبت نام انجام نشده است بلكه 

به اسم افراد همراه با كد ملى است.

: روزنامه قدس در سلســله 
گزارش هاى متعدد با انتقاد از فعاليت 
زائرســراهاى دولتــى در مشــهد با 
وجود ده ها هتل و ميهمانسرا در اين 
شــهر اين وضعيت را مغاير با وظايف 
سازمان ها توصيف و خواستار پيگيرى 

سوژه از شما / پيگيرى از ما

 قـدس ويـژه خـراسان
در راستاى رسالت مطبوعاتى وظيفه 
خود مى داند در جهت رفع مشكلات 

مردمى،  سوژه هاى ارسالى از سوى 
خوانندگان  عزيز    در حوزه هاى 
شهرى، اجتماعى، اقتصادى و ...  را 

پيگيرى و منعكس كند .
منتظر سوژه هاى شما از طريق 

سامانه پيامكى  هستيم.
لطفاً ابتداي پيام كلمه «سوژه» را قيد نماييد.
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رئيس اتحاديه هتلداران خراسان رضوى:

فرماندهى زائرسراهاى دولتى دست تهرانى هاست
گپ

 تكتم بهاردوست:   صنعت هتل دارى 
درايران همواره با فراز و نشــيب هاى 
گوناگونى روبرو بوده اســت. درواقع تفاوت هاى 
چشمگير صنايع مرتبط با هتلدارى كشورمان با 
كشورهاى توسعه يافته آثار منفى مختلفى بر 
ميزان درآمدزايى هتلداران ايرانى نســبت به 
سرمايه گذارى آن ها در اين صنعت داشته است. 
درآمد هتل درايران به عوامل مختلفى بستگى 
دارد كه شــايد با هتلدارى درساير نقاط جهان 
متفاوت باشد و همين مسئله نظارت و كيفيت را 

دچار مشكل كرده است.
اما دراين ميان پرسش هاى زيادى مطرح است 
از جمله اينكه اگر هتلــدارى مقرون به صرفه 
نيست، چرا تعداد هتل ها مرتب زياد مى شوند؟ 
اينكه سهم هتل ها ازمسافران ورودى به مشهد 
چقدر است و ده ها سؤال ديگر كه محمد قانعى 
رئيس اتحاديه هتلداران در گفت  وگو با قدس به 

آن ها پاسخ داده است.

  طى ماه هاى گذشته، اعلام شده كه در 
مناسبت هاى مذهبى هتل ها به طوركامل 
پر شدند. به نظر شما چگونه مى شود برنامه 
ريزى كرد كه سفرها به مشهد به كل ايام 
سال تقسيم شود و يا حداقل در تابستان 
به صورت متوازن مسافر در هتل ها باشد؟ 

مشكل بزرگ ما در صنعت هتلدارى در مشهد 
عدم توازن عرضه و تقاضا در اين صنعت است. 
وقتى تقاضا دچار مشكل مى شــود، رقابت ها 
حالت منفى به خودش مى گيرد. زمانى پيش 
از اين، تعداد هتل هاى مشهد متناسب با تعداد 
زائرانى بود كه به مشــهد مى آمدند. قيمت ها 
واقعى بود و در فصل پيك سفر هم تمام هتل ها 
تقريباً از مســافر پر بود، ولى الآن متأسفانه به 
دليل اينكــه تعداد زيــادى واحدهاى اقامتى 
غيرمجاز و البته اماكن دولتى وارد بازار شده اند، 

اين مهم را با مشكل روبه رو كرده اند.

  از اين تعداد واحدها آمارى هم داريد؟ 
بله ما الآن بيش از 6000 واحد غير مجاز فعال 
داريم كه بيش از 600 تا از اين واحدها مربوط 
به ارگان هاى مختلف دولتى هستند و فعاليت 
مى كنند. بيش از 480 هتل آپارتمان نيز داريم 
و 230 هتل كه فعاليت مى كنند و البته 150 

هتل هم در دست ساخت است.

   مدارس هم كه چند سالى است به اين 
آمار اضافه شده اند. 

بله. مثلاً امســال حدود 10 هزار كلاس درس 
در اســكان مســافران فعال بوده اند كه ما اين 
فعاليت ها را غيرمجاز مى دانيم و همه اين ها در 

صنعت هتلدارى بى تاثير نيست.

  چرا هتلــداران قيمت هــا را پايين 
نمى آورند تا با اين همه مركز غيرمجازى كه 

از آن ياد كرديد به مشكل نخورند؟ 
قيمت هتل اصــلاً زياد نيســت. بخصوص با 
توجه به همه هزينه هايى كه صرف ســاخت و 
تجهيز يك هتل شده اســت و از آنجا هم كه 
نمى تواند تغيير كاربرى بدهد با توجه به اينكه 
قيمت هايش را هم پايين مى آورد، ولى باز هم 

هتل ها خالى مى مانند.
ما در همين دهه كرامت كه بهترين زمان كارى 
ما هتلدارهاست، اشغال اتاق هايمان به زحمت به 
80 درصد رسيده است. معنى اين ها اين است 
كه عرضه و تقاضا بدون تناســب است و صدور 
مجوزها بدون برنامه ريزى بوده اســت و هيچ 

پيش بينى براى آينده نشده است.

  ميزان ماندگارى مسافران هم حتماً در 
اين قضيه بى تأثير نيست. 

بله همين طور است. اين كاهش ميانگين اقامت 
در بروز اين مسائل بى تأثير نيست. اگر مسافر 
ما به جاى دو روز سه روز اقامت داشته باشد، ما 

50 درصد بيشتر اشغال اتاق داريم.

  برخى بر اين باورند كه هزينه هاى بالاى 
هتل ها مانع اســتفاده عموم مردم از اين 
اماكن مى شود. چرا هتل ها قيمت ها را در 
ايام غير پيك كاهش نمى دهند تا مسافر 

جذب كنند؟ 

نه اصلاً. ما شايد فقط در اين زمينه درست اطلاع 
رسانى نكرده ايم و كسانى كه مى گويند هتل ها 
گران است، اطلاعات درستى در اين خصوص 
ندارند؛ وگرنه به جرئت مى توانم بگويم كه ما به 
لحاظ اقامت ارزان ترين شهر دنيا هستيم. به نظر 
شــما 35 هزارتومان براى صبحانه، نهار، شام و 
اتاق و كلى خدمات جانبى ديگر زياد است؟ در 
حالى كه هتلى كه مناسب افراد كم درآمد باشد 
با همه اين امكانات در هيچ شهرى از شبى 70 

تومان كمتر وجود ندارد. در بهترين هتل هاى 
ستاره دار ما با ارائه بهترين خدمات با شبى 200 
تومان از مهمان پذيرايى مى كنيم. اين مبلغ اصلاً 

زياد نيست.

  اخيراً شنيده ايم كه برخى هتل ها كه 
اقدام به ارزان فروشــى و كاهش كرايه 
كرده اند از سوى اتحاديه تهديد شده اند. 
آيا شــما مخالف فعاليت رقابتى در اين 

عرصه هستيد؟ 
نه چنين چيزى نيست و اين موارد اصلاً حقيقت 
ندارد كه ما مخالف ارزان فروشى هستيم، ولى 
واقعاً نمى شود كارى كرد. هتل چيزى نيست كه 
ما در انبار نگه داريم. اگر امشب اتاق اشغال نشود، 
هزينه هاى آن روز روى دستمان مى ماند. پس ما 
هرچه بتوانيم فروش داشته باشيم، حتى كم به 

نفعمان است.

  ازمهمانسراهاى دولتى گفتيد. قرار بود 
اين مهمانســراها خصوصى سازى شود. 
چقدر در اين خصــوص موفقيت حاصل 
شده اســت و اين مراكز تا چه اندازه در 

وضعيت هتلدارى تأثير دارد؟ 
متأسفانه همه اين ها غير قانونى فعاليت مى كنند، 
ولى فرماندهى اين مراكز در مشهد نيست و در 
تهران انجام مى شود. بنابراين وقتى ما مراجعه 
مى كنيم، مى گويند مربوط به وزارتخانه هاست، 
ولى به هر شكل اين مراكز تأثير خيلى بدى بر 
روى سيستم مديريتى هتل هاى مشهد دارند 
چون اين ها هزينه هاشان خيلى كم است و از 
بودجه عمومى استفاده مى كنند. طبق قانون اين  
مراكز بايد واگذار شوند، ولى هنوز كسى در اين 

خصوص خيلى جدى نبوده است.

  به نظر شــما سهم هتل ها از مسافران 
ورودى به مشهد چند در صد است؟ چرا 
براى تغيير ســهم هتل ها تلاشى صورت 

نمى گيرد؟ 

حداكثر 25 تا 30درصــد. روش هاى زيادى را 
در اين خصوص بــه كار گرفته ايم مثل كمك 
گرفتن از مطبوعات براى شناساندن ظرفيت ها 
و اســتفاده از يكسرى فرصت ها كه استاندارى 

ايجاد كرده است.
مثــل طرح مبدأ به مبدأ ولــى آنچه كه وجود 
دارد، ما عامل ارائه خدمات اقامتى در مشــهد 
هستيم. آنكه بايد براى ما مسافر بياورد، تورها 
و شــركت هاى مسافرتى هستند كه متأسفانه 
خيلى در اين زمينه فعال نيستند. از طرفى هم 
يك عده دلال غيرمجاز هستند كه در اينترنت 
فعاليت مى كنند و بيشتر مهمانان را به سمت 

خانه هاى غيررسمى سوق مى دهند.

  به خانه هاى شخصى اشاره كرديد. اين 
مراكز طى سال هاى اخير بخش عمده اى 
از مســافران را جذب خود مى كنند. چرا 
ســاماندهى آن ها تا به امروز به نتيجه 
نرسيده است؟ به نظر شما براى اين قضيه 

چه بايد كرد؟ 
ما در ايــن زمينه ضعف زيادى در سيســتم 
گردشگرى خراسان رضوى داريم و اعتقاد داريم 
كه اگر سيستم گردشگرى استان اندكى جامع تر 
به اين قضيه نگاه مى كرد و طرح سند چشم انداز 
گردشگرى تنظيم مى شد، مى توانست همه اين 
موارد را پيش بينى كنــد و ما در اين موضوع 
بيشــتر هماهنگى مديريت نهادهاى مختلف 
را دخيــل مى دانيم و اين قضيه مجوز دادن به 
خانه هاى شــخصى براى گردشگرى در مشهد 
مضر است و بخصوص در بحث اقتصادى خيلى 
مخرب است. الآن اشغال اتاق هاى هتل هاى ما 

در ايام نوروز به زحمت به 70درصد مى رسد.

  اگر هتلدارى مقرون به صرفه نيست، 
چرا همچنان ساخت هتل در مشهد ادامه 
دارد؟ اين هتل ها هر روز در اطراف حرم 
زياد و زيادتر مى شوند. حالا چه هتل، چه 

مهمانپذير و يا حتى هتل آپارتمان. 
يك هتل كه مى خواهد ســاخته شود از زمان 
ســاخته شــدن تا بهره بردارى حداقل 6سال 
به طول مى انجامد. ما چند ســال قبل شرايط 
خيلى خوبى داشــتيم. توريست و گردشگر از 
حــوزه خليج فارس زياد بود و اشــغال هتل ها 
خيلى بالا بود، ولــى الآن كه اين اتفاق افتاده، 
همه اش به خاطر عدم هماهنگى است. آن زمان 
كه هتل ســاخته مى شد، ما هتل كم داشتيم، 
ولى در اين 6 ســال كلى خانه هاى شخصى و 
مسافرخانه ها اضافه شدند و حتى شرايط ورود 
گردشــگر به مشهد هم تغيير كرده است. الآن 
خيلى از هتل هاى ما يا نيمه ساخت رها شده اند 

يا ساخته شده، ولى به بهره بردارى نرسيده اند. 
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  افزايش 50 درصدى خريد تضمينى كلزا 
در خراسان رضوى

قدس: مديرعامل شــركت غله و خدمــات بازرگانى منطقه 
5 گفت: تا كنون بيــش از 7000 تن دانه هاى روغنى كلزا از 
كشاورزان استان خراسان رضوى به صورت تضمينى خريدارى 

شده است.
نورى با اعلام اينكه خريد دانه هاى روغنى كلزا از اواخر ارديبهشت 
ماه آغاز شــده است، افزود: قيمت پايه خريد تضمينى دانه هاى 
روغنى كلزا با احتساب دو درصد ناخالصى و 10 درصد رطوبت 
28 هزار و 665 ريال مى باشــد. وى اضافه كــرد: اين ميزان از 
دانه هاى روغنى كلزا در قالب 1301 محموله به 14 مركز و انبار 
تعاون روستايى كه به عنوان مباشرين خريد در سطح استان فعال 

هستند، تحويل شده است.
مديرعامل شركت غله و خدمات بازرگانى منطقه 5 با بيان اينكه 
كل خريد تضمينى كلزا در ســال گذشته 4680 تن بوده است، 
افزود: خريد دانه هاى روغنى تا كنون نســبت به خريد همزمان 
در ســال قبل 50 درصد افزايش را نشان مى دهد. نورى ارزش 
ريالــى دانه هاى كلزا خريدارى شــده را بيش از 194 ميليارد و 
306 ميليــون ريال عنوان و اضافه كرد: تا كنون 57 درصد وجه 
محموله هاى خريدارى شده به حساب كلزاكاران واريز شده است.

��ر

 از افزايش قيمت گوشت گوساله تا گوشت برزيلى 
يك فروشنده گفت: گوشت گوساله از هر كيلو 42 هزار تومان به 50 هزار تومان رسيده 
اســت ضمن اينكه قيمت گوشت برزيلى نيز از 27 هزارتومان به 31هزار تومان افزايش 
يافته اســت. وى با بيان اينكه مرغ منجمــد تعزيراتى نيز به قيمت 6750 تومان در 
بازار عرضه مى شــود، گفت: دستگاه هاى نظارتى مى گويند بايد مرغ را به نرخ 8200 
بفروشيد در حالى كه همين امروز (9 مرداد) مرغ گرم براى ما 8800 تومان فاكتور 
خورده است. توزيع كننده يك مركز پخش گوشت در مشهد نيز با اشاره به افزايش 
4000 تومانى در قيمت گوشت قرمز گفت:امروز نهم مرداد گوشت قرمز گوسفندى 
به قيمت هر كيلو 44 هزار تومان به قصابى ها تحويل شــده است در حالى كه هفته 
گذشــته 40 هزار تومان قيمت داشت. وى افزود: در بين گوشت ها گوشت گوساله 

بيشترين ميزان افزايش قيمت را داشته است.
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